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 9.2012.10מיום  1פרוטוקול ועדת כספים מס'  

 :השתתפו

 , יו"ר הועדהמר יקי ודמני

 מר ניר קריסטל, חבר הועדה

 עו"ד אלי אלוש, חבר הועדה

 מר מיכאל רייזמן, חבר הועדה 

 מר חיים גולדמן, חבר הועדה

 מר אילן כהן, חבר הועדה

 גב' רונית ויינטראוב, חברת הועדה

 גב' דבי סלוצקי, חברת הועדה

 , חבר מועצת העירמר שלום רחמים

 , חבר מועצת העירמר ארז ברט

 מר אריאל הילדסהיימר, מנכ"ל העירייה

 מר יוסי מזרחי, גזבר העירייה

 

 

 :נושאים לדיון

 סקירה מעודכנת לגבי מצבה הכספי של העירייה .1
 2019תקציב רגיל לשנת  .2
 2019אישור תקציב פיתוח לשנת  .3
 2019אישור העלאת ארנונה לשנת  .4
 2018לשנת  2-3הצגת דו"ח רבעוני  .5

 סקירה לגבי מצבה הכספי של העירייה

בסך של  באיזון אך מאידך קיים גרעון בתב"רים 2018: העירייה צפויה לסיים את גזבר העירייה
 36מיליון ₪, אשר מעיק על תזרים המזומנים של העירייה. בנוסף העירייה נדרשת להחזיר  170-כ

מיליון ₪ היטל השבחה שנגבה מאמדוקס עפ"י החלת ועדת ערר, וזאת בעקבות שינוי לחוק תכנון 
 .8/2018ובניה שעבר ב

וכן בקשה להעלאה חריגה  9201: אנו מביאים לישיבה את אישור תקציב העירייה לשנת יקי ודמני
בארנונה. אני עושה זאת בלב כבד מאחר ואני סבור כי יש למצות את צעדי ההתייעלות באופן יותר 

 ושא.נ. אבקש מהגזבר להציג את ה2019משמעותי בשנת 
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 2019תקציב רגיל לשנת 

 .2019החזוי לשנת  בתקציב שוטף מיליון ₪ 20 -העירייה נמצאת בגירעון של כ: גזבר העירייה
 מיליון ₪ 407 -מתקציב העירייה כ 50% -היקף השכר ברשות עומד על כ

 תלושי שכר בחודש כולל פנסיונרים 4000
 משרות עובדים תקניים 1730
 משרות עובדים שעתיים   547

 
ערכנו תוכנית התייעלות בהיקף שנתי  (0.32%-)כולל ה 3.9%במקביל להעלאת הארנונה בשיעור 

מיליון ₪. התוכנית כוללת חיסכון בשכר, חיסכון בעלויות רכבים, התייעלות בהפעלת  20-של כ
 חוגים, צמצום בעלויות חוגים, חסכון בהפעלת פינוי אשפה, התייעלות בהתקשרויות.

 
עו"סים, כמות חריגה בכל קנה מידה בשלטון המקומי וממה  62-: אנו מעסיקים כ"ל העירייהמנכ

אחרת. אנו נמשיך לתת שירותים ונמנע מלפגוע בקיים, אך צריכים לבצע שנהוג בכל רשות 
    התייעלות.

כלי רכב אישיים, מספרים חריגים  250 -עובדים בחוזים אישיים, למעלה מ 100 -ישנם למעלה מ
 בכל קנה מידה.

עובדים שאמורים לפרוש בשנת  92עפ"י נתוני משאבי אנוש, ישנם  –במדיניות החדשה של רה"ע 
 עובדים. 70-75ובמקומם אנו מתכננים לקלוט  2019

 רכבים אישיים 10עובדים בעלי כלי רכב אישיים, נקלוט רק  25מתוכם, ישנם 
 מתוך הפורשים מקבלים שעות נוספות וכוננות, אנו נבצע הגבלה גם בשעות אלו.עובדים  40

 כדי להגיע לאיזון. לצמצם תקנים ונבצע חשיבה מחדשננסה 
 

 הימים הראשונים, הם לא ייעשו. 100 -: מבקש לחדד, אם לא ייעשו שינויים בודמני יקי
 .רמת השירות לתושבים נקבעת ע"י העובדים ולא ע"י המנהלים

 מיליון ₪. 770, התקציב עמד על 2017 -כפי שהיה ב 2020אנחנו צריכים להביא את תקציב 
 צריך לצמצם ראשי אגפים ומחלקות.

 
, אנו 2019מיליון ש"ח לטווח הקצר לשנת  20 -תוכנית בסך של כ נעשתה: מנכ"ל העירייה

 אחראים לעמוד בה וגם ניתן דיווח רבעוני.
בנוסף, יוצאים לתוכנית ארוכת טווח שתכלול בדיקת התייעלות כלכלית )שכירות מבנים, הקצאת 

 ( והסדרת המבנה האירגוני בעזרת איש מקצוע שילווה וייעץ.אולמות, הכנסות
 

 גידול התקציב אינו דרסטי לעומת השירותים הניתנים.לדעתי,  : רייזמן מיכאל
 ולבצע תוכנית עבודה אכן צריך לחשוב על נק' התייעלות

 
 :גזבר העירייה

מרבית תקציב העירייה הינו קשיח, כך שצעדי ההתייעלות יחלו על חלק קטן מכלל התקציב.  
 מיליון ₪ שכר 407מיליון ₪ מתוכם  840תקציב העירייה 

 מיליון ₪ פירעון מלוות 70
 מיליון ₪ הנחות בארנונה 50

 .הוצאות קשיחות שאינן ניתנות לשינוי 50%מיליון ₪ הוצאות אחרות. מתוכם  300יתרה 
 מיליון ₪ הוצאות גמישות 150

 
מיליון ₪ קיצוץ בשכר: צמצום תקנים, הגבלת שעות נוספות וכוננות, עידוד פרישת  4התוכנית, 

 .עובדים
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 ברמת ההוצאות צריך לקצץ בשכר העובדים היקרים. יש להציג תוכנית קיצוץ. :יקי ודמני
 מיליון ₪ בשנה. 8קיצוץ של 

 .50%-50%ארנונה מעסקים ומגורים להתייעל בהכנסות: 
 יש להקים חברה כלכלית שתטפל באזור התעשייה, בפארק רעננה ובאחוזה.

 
 40%אל מול מגורים  60%המטרה להביא הכנסות מעסקים 

 
 

 2019תקציב פיתוח לשנת 
 

 .0192: מציג את תקציב הפיתוח ותוכנית לקיחת ההלוואות לפיתוח לשנת גזבר העירייה
 

 : המנגנון גדל, גדלו הוצאות לשירותים מסוימים, גדלה "התמכרות" לתב"רים.ניר קריסטל
היו הוצאות שוטפות שישבו על התב"רים ומצד שני לא היה תכנון של התב"רים הכנסות מול 

 הוצאות.
בהנחה מיליון כל שנה  8העירייה צריכה לעשות התייעלות בסיסית מידי שנה. צריכים להוריד 

 מיליון. 8צריכים להוריד  2020נוסף אף תושב ולא נוספת הוצאה נוספת, בשנת  אשל
 מיליון ₪. 40בקדנציה אנחנו נמצאים בגרעון של 

 גזבר העירייה צמצם מאוד את השוטף מהתב"ר. דבר נוסף, לא הולך לפתוח תב"רים נוספים.
 בחודשים הבאים צריכים להגיע להתייעלות בשוטף.

 
 

 בעד 6: החלטה
 נגד  2 

 
 

 2019העלאת ארנונה 
 

 מציג את הקשה להעלאת ארנונה וצו המיסים.: גזבר העירייה
 לצורך הקטנת גרעון התב"רים. נועדה  מיליון ₪ 50לקיחת הלוואה בסך של 

 העלאת הארנונה קשורה לגרעון. הפעולה הזו חייבת להיעשות.
 

 בעד 6: החלטה
 נגד 2               

 
 

 3.2018-2הצגת דו"חות רבעוניים 

מיליון ₪. ישנם פערים בין התחייבויות לבין כספים שאמורים להתקבל  4 -גרעון של כישנו 
 .  כאשר הכספים יוחזרו, הפערים יתקזזו.עד סוף הרבעון השלישי 2018מהמדינה בגין שנת 

 מיליון ₪ 8 -הרשות הייתה בגרעון של כ( 2בדו"ח חצי שנתי )רבעון  2018בשנת 
 מיליון ₪ 3.7 -( הגרעון ירד לכ3חודשים )רבעון  9בדו"ח 
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 :דברי סיכום

 התקציב השוטף של העירייה יכול וצריך להיות מאוזן: רונית וינטראוב

בתחילת קדנציה, בשנתיים הראשונות מתבצעת התייעלות ועשייה, יש ירידה : מיכאל רייזמן
וקיצוץ והחל מהשנה השלישית, פורצים גבולות ולכן, חשוב להמשיך בהתייעלות בשנה השלישית 

 ואילך.

 .קדנציהשל ה השנייה: בנוגע להעלאת ארנונה, יש להעלות בשנה הראשונה או חיים גולדמן
 כנציגי הציבור, אנו צריכים לנהל את העיר ביעילות ובאחריות.

 
 לתמוך בהעלאת הארנונה, אני רואה בצעד זה פגיעה בתושבים.: לי מאוד קשה אילן כהן

 

 : אנחנו חושבים שמוקדם לקבל החלטות כאלו.רונית ויינטראוב
 הדיון לא מספיק מעמיק ומקיף במגבלות הזמן.

 האדם. צריך לזכור שמערכת נעה בזכות אנשים. אנחנו חולקים על הדיבור בנושא כח
 הייתי שמחה אם הייתם יכולים לתת זמן נוסף להחלטות כאלו.

 אולי לא לעלות ארנונה בשנה הראשונה ולבחון בשנה השנייה.
 

שהגישו גזבר  2019אני מציע להמליץ לראש העירייה לאמץ את תוכנית העבודה לשנת  :יקי ודמני
מתוך הנחה  2-3.2018כולל תוצאות רבעון  ,ההתייעלות תוכניתה כולל העירייה ומנכ"ל העיריי

 עד סוף השנה.  שהגרעון יתאפס

מיליון ₪, שזה  20אנחנו מבקשים לקבל דיווחים שוטפים על הביצוע ועל העמידה בתוכנית 
 קריטי.

בנוסף, אנחנו צריכים להיות אגרסיביים יותר בתוכנית ההתייעלות ולפחות לבנות בתוכנית 
קדימה של השנים הבאות, קיצוצים לרמה כזאת שיאזנו במינימום את ה"טיס האוטומטי" של 

 העלאות השכר. 

 ככל שתעשו יותר, הרי זה משובח.

 

 

 רשם: יוסי מזרחי, גזבר העירייה
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